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Tisztelt Közgyűlés! Kedves Barátaim! 

 

Egy esztendővel ezelőtt szavazott bizalmat számomra a Közgyűlés és bízott meg a 

főtitkári teendők ellátásával. Ezen időszak alatt igyekeztem átlátni a Diákszövetség 

működési és döntési struktúráját, a szerteágazó feladatokat és személyesen is 

megismerni azokat az embereket, akik a Diákszövetség működésében – akár 

valamely tisztség viselőjeként, akár enélkül, de – jelentős szerepet vállalnak. Mindez 

azt is jelentette, hogy nem csak (vagy nem feltétlenül) – az alapszabályban a 

főtitkárnak dedikált – operatív irányítási feladatok ellátását végeztem, hanem más 

jellegű (így például rendezvényszervezési vagy éppen adminisztratív) tevékenységet 

is. Tapasztalatom szerint, a Diákszövetségen belül egyébként sem feltétlenül eleve 

elrendelt az, hogy ki milyen feladatot vállal vagy lát el, mindenki ott segít, ahol tud, az 

aktuális szabadidejéhez, lehetőségeihez vagy éppen (szak)tudásához mérten. 

Összefoglalóan ezzel kapcsolatban elmondhatom, hogy örömteli volt megtapasztalni 

az intenzív együtt gondolkodásra épülő tervezést és munkát. 

 

Gazdasági alelnökünk kenyerét el nem véve, csak röviden kívánok utalni arra, hogy 

működésünk biztos pénzügyi alapokon áll, de nem szabad figyelmen kívül hagyni, 

hogy a jelenlegi általános gazdasági helyzetben számos nehézséggel és jövőbeli 

bizonytalansággal is meg kell küzdeni és részben ez indokolta a tagdíjak emelését is, 

ami egy kényszermegoldás volt, de mindenképpen hozzájárul ahhoz, hogy 

működésünk gazdasági alapja stabil legyen.  

 

A leginkább a főtitkári feladatokhoz sorolt szervezeti működés és adminisztráció 

tekintetében a következőket szeretném kiemelni. Korábban már elődöm is célként 

fogalmazta meg, hogy a Diákszövetség szervezeti működését részben a 

járványhelyzet tapasztalatai alapján, részben a hatékony és a technikai fejlődés által 

biztosított lehetőségek minél szélesebb kihasználásával még hatékonyabbá tegyük. 

Mindez együtt jár alapszabályunk és SZMSZ-ünk felülvizsgálatával is. Az elkövetkező 

időszak egyik kiemelt – kifejezetten a főtitkárhoz kötődő – feladatként tekintek az 

említett dokumentumok felülvizsgálatát is eredményező szervezeti-működési 

módosítások végrehajtására, amelynek lebonyolítására most már az elmúlt egy év 

saját tapasztalata is megfelelő muníciót szolgáltat. 

A Diákszövetség megfelelő működésének adminisztratív alapja az iroda. Azt 

gondolom, hogy az iroda az elmúlt időszakban is ellátta feladatát, de meggyőződésem, 



hogy e körben is lehet és szükséges is fejlődni. Mára megtörtént részemről 

irodistánkkal, Urbán Gergővel az „összecsiszolódás”, ami alapot teremt arra, hogy a 

jövőben még hatékonyabbá, még gördülékenyebbé és precízebbé váljon a működés 

és e körben már történtek is egyeztetések. Az irodai működés kapcsán szeretnék 

köszönetet mondani Borza György, Csapody Géza és Kovács Kristóf 

öregdiáktársainknak, akik a Piarista Diák év végéhez kötődő kiküldésében és a főtitkári 

tájékoztatólevél egyidejű postázását magában foglaló sziszifuszi munkában idén is 

segítséget nyújtottak. 

 

Ahogy az év végi tájékoztató levélben is beszámoltam róla, a Diákszövetség idén is 

több sikeres rendezvényt bonyolított le, illetve támogatott. Jómagam személyesen a 

budapesti gimnáziumban megszervezett Piarista Bor- és Grillterasz szervezésében 

vettem részt aktívan, illetve nagy örömömre szolgált, hogy alma materem, a 

kecskeméti Piarista Gimnázium diákszövetségi tagozata által szervezet Piarista 

Vacsorán – többedmagammal – képviselhettem a Diákszövetséget.  

 

A Diákszövetség számára hosszú ideje kihívást jelent az új generáció, a frissen végzett 

diákok megszólítása, illetve a diákszövetségi közös munkára való meghívása, 

egyszóval: a fiatalítás. Az, hogy e tekintetben nem tudunk áttörő eredményről 

beszámolni, nem azt jelenti, hogy a Diákszövetség vezetősége ne tenne erőfeszítést 

ezirányba, hanem arról van szó, hogy ez egy olyan összetett probléma, amit nem 

egyszerű megoldani. Meglátásom szerint ez nem csupán egy kommunikációs kihívás 

(bár kétségtelen, hogy az is), hanem annál összetettebb kérdés. Ha röviden szeretném 

összefoglalni, akkor azt kell mondanom, hogy az ifjú generáció számára nem 

jelentenek elégséges indokot önmagában a diákszövetségi működés hagyományos 

keretei a belépésre és az együtt munkálkodásra, hanem számukra valamilyen egyéb 

módon is vonzóvá kell tenni a Diákszövetséget. E kihívás leküzdése tehát az előttünk 

álló évek céljai közt is szerepel és azt – a vezetőség minden tagja nevében – 

megígérhetem, hogy a jövőben is minden erőfeszítést megteszünk e cél 

megvalósítása érdekében. 

 

Összefoglalóan megállapíthatom, hogy a Diákszövetség az elmúlt esztendőben is a 

céljai szem előtt tartásával, megbízhatóan működött. 

 

Budapest, 2023. május 12. 

 

Öregdiák barátsággal: 

 

Dr. Wiedemann János 


